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        PID: AMU/22/014874 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu HAMU (dále jen AS HAMU) ze dne 31. 5. 2022  

(přítomní i omluvení členové akademického senátu jsou uvedeni bez titulů) 

 

Přítomni: Ondřej URBAN, Johanna HANIKOVÁ, Haštal HAPKA, Ivo KAHÁNEK, Lukáš KLÁNSKÝ, 
František MALÝ, Daniel MIKOLÁŠEK, Michal RATAJ, Kamila UHERKOVÁ, Eliška 
ZAMOUŘILOVÁ, Noemi ZÁRUBOVÁ-PFEFFERMANNOVÁ,  

 
Omluveni: Jakub JUNEK, Miroslav SEKERA 
 
hosté:              prof. Ivan Klánský, JUDr. Milada Šípková, doc. Adam Halaš, Ing. Jolana Krotilová, doc. 

Slavomír Hořínka, Mgr. Lukáš Prokop, prof. Leoš Čepický, doc. Sylva Stejskalová, prof. 
Ivan Kusnjer, Ing. Tomáš Langer  

 
Tajemnice/: Jitka Komrsová 
zapisovatel 
 
Program: 
 
1) Schválení navrženého programu 

2) Výroční zpráva HAMU za 2021 

3) Vyhláška děkana – přijímací řízení dle „LEX Ukrajina“ pro akad. rok 2022/2023 

4) Vyhláška děkana – přijímací řízení do Bc. studia v Čj pro akad. rok 2023/2024 

5)  Návrh vyhlášky děkana Organizační řád HAMU a Organizační řád děkanátu HAMU  

6)  Projednání návrhu děkana jmenovat a také odvolat vedoucí kateder s platností od 1. 7. 2022  

7)  Projednání rozdělení finančních prostředků na HAMU v roce 2022  

8) Investiční výhledy fakulty, investice z programového i fakultního financování atd. 

9) Stížnost studentek a studentů Katedry zpěvu a operní režie – podnět senátora Haštala Hapky  

10) Návrh na úpravu Volebního řádu AS HAMU – podnět senátora Michala Rataje  

11)  Oživení nabídky Mgr. Jany Kubánkové - profesionálně pojatá interdisciplinární výuka 

psychosomatiky instrumentální hry – podnět senátora Daniela Mikoláška  

12) PR fakulty – informace proděkana Adama Halaše 

13)  Různé – např. stanovení zpravodajů pro další akreditační spisy 
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Zasedání bylo zahájeno v 10 hod. Předseda AS HAMU O. Urban konstatoval, že je přítomno 9 z 
celkového počtu 13 senátorů, tudíž je senát usnášeníschopný. Jednání probíhalo hybridní formou. 
 
 
1) Schválení navrženého programu 
Předseda O. Urban seznámil AS HAMU s navrženým programem jednání. Dále umožnil AS HAMU 
předložit pozměňovací návrhy k návrhu programu. Vzhledem k tomu, že nikdo takový návrh nevznesl, 
vyzval AS HAMU k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte s programem, jak je navržený?  
PRO: 9   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: Program v navržené podobě byl schválen. 
 
 
2) Výroční zpráva HAMU za 2021 
Předseda O. Urban připomenul, že tento bod senát přeložil z nedostatku času na svém minulém 
zasedání na toto jednání. Dále předal slovo děkanovi HAMU. Děkan fakulty seznámil AS HAMU 
s předkládanou Výroční zprávou o činnosti a hospodaření HAMU v roce 2021. Děkan tento materiál 
senátu představil a některé části doplnil slovně.  
Poté O. Urban, předseda AS HAMU ukončil rozpravu a vyzval k hlasování.  
Hlasování: Souhlasíte s předloženým zněním Výroční zprávy o činnosti a hospodaření HAMU v roce 
2021? 
PRO: 9      PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil Výroční zprávu o činnosti a hospodaření HAMU v roce 2021. Tento 
materiál bude zveřejněn na Úřední desce HAMU, která je součástí webových stránek HAMU. 
 
Před projednáním dalších bodů se na jednání dostavili senátoři Kamila Uherková a Lukáš Klánský, čímž 
se počet senátorů zvýšil na 11.  
 
Předseda O. Urban upřesnil, že podkladové materiály ke dvěma následujícím bodům nebyly senátorům 
zaslány v legislativou stanoveném termínu z důvodu jejich nutného projednání na Kolegiu děkana. 
Senát byl o této situaci včas informován a vyzván o ní per rollam hlasovat. V důsledku následného 
kladného hlasování byly níže uvedené dva body na program jednání senátu zařazeny.    
 
3) Vyhláška děkana – přijímací řízení dle „LEX Ukrajina“ pro akad. rok 2022/2023 
Předseda O. Urban předal slovo proděkanovi pro studijní záležitosti prof. L. Čepickému, který seznámil 
senát, v souvislosti s aktuální světovou situací a především válečným konfliktem na Ukrajině, 
s rozhodnutím vedení nejen HAMU, ale i celé AMU, přispět k pomoci ukrajinským uprchlíkům tím, že 
fakulta vypíše přijímací zkoušky, které budou určeny pouze pro tyto ukrajinské uchazeče o bakalářské 
i magisterské studium na HAMU od začátku akad. roku 2022/2023. Informoval, že se rozhodně 
neotevírají všechny programy a specializace, a že výběr těch, které se otevírají včetně stanovených 
směrných čísel byl projednán na Kolegiu děkana dne 26. 5. 2022. Dále proděkan sdělil, že vyhláška 
ošetřuje podmínky přijímacího řízení ve věci termínu zkoušek, termínu pro podání přihlášek, výčtu 
povinných příloh atd. včetně toho, že v ní proběhly, na základě podnětu právníka AMU, drobné úpravy, 
které však nemění její charakter ani věcnost. Prod. Čepický také uvedl, že na samostatných 
dokumentech jsou uvedeny podmínky přijímacích řízení na jednotlivých specializacích a programech. 
Např. u interpretů bylo stanoveno, že proběhne jedno kolo, které bude složené z části talentové a 
z části teoretické s tím, že bodové hodnocení bude pouze jedno, za obě části. Talentovou část si 
vedoucí kateder ve spolupráci s garanty studijních oborů upravili podle potřeb s tím, že někteří využili 
možnosti změny programu na rozdíl od talentové části přijímaček do studia pro české uchazeče. Dále 
proběhla diskuze, které se zúčastnili senátoři M. Rataj, O. Urban D. Mikolášek a prof. I. Klánský.  
Poté O. Urban, předseda AS HAMU ukončil rozpravu a vyzval k hlasování.  
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Hlasování: Souhlasíte s předloženým zněním vyhlášky děkana – přijímací řízení dle „LEX Ukrajina“ pro 
akad. rok 2022/2023? 
PRO: 11 PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacích zkoušek určených pro uprchlíky z Ukrajiny, které 
jsou ošetřeny vyhláškou děkana – přijímací řízení dle „LEX Ukrajina“ pro akad. rok 2022/2023.  
 
 
4) Vyhláška děkana – přijímací řízení do Bc. studia v Čj pro akad. rok 2023/2024 
Předseda O. Urban předal slovo děkanovi fakulty, který materiál senátu předložil k projednání. Děkan 
seznámil senát s vyhláškou a uvedl, že ošetřuje podmínky přijímacího řízení do bakalářského studia 
v češtině. Dále sdělil, že směrná čísla byla diskutována s vedoucími kateder na Kolegiu děkana dne 26. 
5. 2022. Děkan informoval o pravidlech při podávání přihlášek včetně příloh a také připomněl 
formulaci, která ošetřuje situaci, když dojde k rovnosti počtu bodů u dvou výjimečně talentovaných 
uchazečů. Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte se zněním předložené vyhlášky děkana k podmínkám přijímacího řízení do 
bakalářských studijních oborů na HAMU v akademickém roce 2023/2024 v českém jazyce?  
PRO: 11  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacích zkoušek do bakalářských studijních programů na 
HAMU v akademickém roce 2023/2024 v českém jazyce.  
 
 
5) Návrh vyhlášky děkana Organizační řád HAMU a Organizační řád děkanátu HAMU 
Předseda O. Urban předal slovo děkanovi, který následně seznámil senát s připravovanými vyhláškami 
děkana, a to Organizačním řádem Hudební a taneční fakulty AMU a Organizačním řádem děkanátu 
Hudební a taneční fakulty AMU.   
Nejprve děkan představil Organizační řád fakulty. Sdělil, že tento řád popisuje pracoviště a organizační 
útvary fakulty a jeho přílohou je tzv. Organigram, ze kterého je patrné, která pracoviště jsou komu 
podřízená a naopak. Informoval o novém pravidle, které je ve vyhlášce uvedeno a které se týká 
funkčního období vedoucích kateder. Sdělil, že po obsáhlé diskuzi jak s vedením fakulty, tak s vedením 
AMU vyhláška stanovuje, že funkční období vedoucího katedry je čtyřleté bez omezené možnosti 
opakování. Tzn., že po skončení 4-letého funkčního období musí být vždy vypsáno výběrové řízení s tím, 
že není omezeno, kolikrát se stejný akademický pracovník může do takového výběrového řízení 
přihlásit. Další změnou je jiné organizační začlenění Oddělení komorní hry. Z tohoto oddělení se ve výše 
uvedené vyhlášce stane Sekce komorní hry, která bude organizačně patřit pod Katedru strunných 
nástrojů. Důvodem je sdružení všech pracovišť a útvarů fakulty, která mají akreditovaný studijní 
program, mají své studenty a probíhá na nich výuka, do jednoho tematického celku, což jsou katedry 
fakulty. Proběhla diskuze, do které se zapojil senátor M. Rataj s dotazem, zda se to tedy dá chápat i 
tak, že důsledkem tohoto nastavení bude alokace finančních prostředků na jednotlivá pracoviště. 
Děkan odpověděl, že se na způsobu rozdělování financí nic nezmění, stále bude hodně centralizované. 
Pro vedení je důležité hospodařit s balíčkem finančních prostředků podle potřeb jednotlivých kateder, 
a to často i operativním způsobem. Některé katedry jsou financované podle jistého klíče (Katedra 
tance, Katedra nonverbálního divadla a Katedra ZOR), kde studenti ke svému absolventskému výkonu 
(představení) potřebují od fakulty finanční zajištění na jeho uskutečnění. Do diskuze se dále zapojil 
senátor D. Mikolášek s vyjádřením, že by bylo příjemné, kdyby vedoucí katedry mohl tušit, co si lze 
který akademický rok tzv. dovolit – kolik může uspořádat workshopů, koncertů, jakého zajímavého 
hosta může pozvat atd. V této souvislosti děkan požádal celou fakultu, všechny zaměstnance a 
studenty, aby se v letošním roce chovali ještě hospodárněji, než je zvykem. S ohledem na celosvětovou 
situaci se nedá vyloučit další zdražování a možná ještě větší než nyní a fakulta musí být ve věci 
finančních zdrojů připravena tuto situaci zvládnout. Slíbil, že pokud na konci roku díky této úspoře 
finance zbydou, budou rozpuštěny do mimořádných odměn.  
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Dále děkan seznámil senát se svou druhou vyhláškou Organizační řád děkanátu HAMU. Informoval, že 
se zde povedlo popsat budoucí posílení rolí proděkanky a proděkanů fakulty. Tyto kompetence 
vyplývají z tzv. Organigramu, který je přílohou vyhlášky. Samotná vyhláška popisuje rozdělení děkanátu 
na jednotlivá oddělení a samostatné referáty včetně jejich kompetencí. Děkan zdůraznil, že tento 
popis, který je stručný a výsledkem snahy, aby byl u všech oddělení a referátů přibližně stejně obsažný, 
v žádném případě nenahrazuje pracovní náplně jednotlivých pracovníků děkanátu.  
Dále informoval, že obě vyhlášky jsou projednané s vedením AMU, především p. rektorkou a 
právníkem rektorátu a že jejich připomínky jsou do vyhlášek vtěleny. Pokud nebude mít senát 
zásadních připomínek, je děkan připraven tyto vyhlášky vydat k 1. 6. 2022 s tím, že by se postupně 
začal jejich obsah naplňovat také v praxi s odpovídajícími důsledky (změny v popisech činností včetně 
popisů zařazení jednotlivých pracovníků děkanátu, změny smluv atp.).  
AS HAMU vyslechl výše uvedené informace a nevznesl k nim žádné zásadní námitky. 
 
 
6) Projednání návrhu děkana jmenovat a také odvolat vedoucí kateder s platností od 1. 7. 2022 
Děkan informoval, že v návaznosti na kladné projednání v UR HAMU dne 12. 5. 2022 předkládá, podle 
Statutu HAMU, čl. 5, odst. 8, k projednání Akademickému senátu HAMU návrh na jmenování vedoucích 
kateder s platností od 1. 7. 2022 takto:  
- doc. MgA. Jaromír Honzák - vedoucí Katedry jazzového hudby 
- doc. MgA. Adam Halaš, Ph.D. – vedoucí Katedry nonverbálního divadla 
- prof. MgA. Leoš Čepický – vedoucí Katedry strunných nástrojů 
Děkan uvedl, že v minulých dnech proběhla řádná výběrová řízení v souladu s řádem výběrového řízení 
AMU. Komise svým hlasováním doporučila jmenovat do funkce výše uvedené pracovníky a děkan se s 
těmito závěry ztotožňuje. Důvodem uspořádání těchto výběrových řízení byl fakt, že téměř všem 
vedoucím kateder na HAMU skončilo jejich jmenování dne 31. 1. 2022. Děkan je s platností od 1. 2. 
2022 pověřil do doby, než vzejdou z řádných výběrových řízení noví vedoucí kateder, které bude 
jmenovat na funkční období 4 let. Po těchto 4 letech budou muset projít dalším řádným výběrovým 
řízením. Tato pravidla budou obsažena v připravované vyhlášce děkana Organizační řád Hudební a 
taneční fakulty AMU v Praze, která byla senátu představena v předcházejícím bodě. V souvislosti s výše 
uvedeným skončením jmenování velké většiny vedoucích kateder k 31. 1. 2022 dále požádal děkan 
senát o projednání jeho návrhu odvolat k 30. 6. 2022 z pozice vedoucího Katedry hudební teorie prof. 
MgA. Mgr. Jiřího Bezděka, Ph.D. a také jej pověřit do doby, než vzejde z řádného výběrového řízení 
nový vedoucí této katedry. Důvodem je sjednotit podmínky vedoucích kateder na HAMU. Tento návrh 
byl také kladně projednán na jednání UR HAMU dne 12. 5. 2022.  
Proběhla diskuze, do které se zapojil senátor M. Rataj. 
Usnesení: Akademický senát HAMU bez závažných připomínek projednal děkanem předložené návrhy 
ve věci jmenování výše uvedených pracovníků HAMU jako vedoucí kateder s platností od 1. 7. 2022. 
Dále kladně projednal návrh děkana odvolat k 30. 6. 2022 prof. Jiřího Bezděka z pozice vedoucího 
Katedry hudební teorie HAMU. 
 
 
7) Projednání rozdělení finančních prostředků na HAMU v roce 2022 
Předseda O. Urban informoval, že rozdělení finančních prostředků na HAMU v roce 2022 včetně 
odpovídajícího materiálu (Návrh rozdělení finančních prostředků HAMU) bylo předmětem jednání AS 
HAMU na jeho minulém jednání dne 4. 5. 2022. Jako zástupce fakulty v AS AMU, kterému byl AS HAMU 
schválený materiál postoupen, informoval, že AS AMU na svém jednání dne 5. 5. 2022 rozdělení 
finančních prostředků pro celou AMU schválil. Předseda O. Urban sdělil, že právě tento výše uvedený 
materiál, který nedoznal žádných změn, je předmětem dnešního projednání a dá se chápat jako 
podklad pro rozdělení finančních prostředků fakulty v tomto roce.  Dále upřesnil, že kompetencí senátu 
je tento materiál Rozdělení finančních prostředků na HAMU v roce 2022, schválit.  
Hlasování: Souhlasíte s děkanem předloženým návrhem rozdělení finančních prostředků HAMU na rok 
2022?   



5 
 

PRO: 11               PROTI: 0              ZDRŽEL SE: 0  
Usnesení: AS HAMU schválil děkanem předložený Návrh rozdělení finančních prostředků HAMU na rok 
2022. 
 
 
8) Investiční výhledy fakulty, investice z programového i fakultního financování atd. 
Předseda O. Urban informoval, že tento bod je zařazen na program z důvodu usnesení senátu na 
minulém jednání dne 4. 5. 2022. Dále předal slovo tajemnici fakulty. Ta podala komentář k Přehledu 
plánovaných stavebně-investičních projektů VVŠ v rámci Programu 133 220 Rozvoj a obnova MTZ VVŠ, 
v rámci kterého jsou na fakultě plánovány celkem tři stavební projekty, a to Vybudování 
bezbariérových přístupů v LP, Rekonstrukce nádvoří LP a Revitalizace sklepů pod knihovnou LP pro 
potřeby výuky. Konstatovala, že finanční objem dotace ve výši 27 mil. Kč musí být kofinancován 
minimálně 15-ti procentní výší vlastních zdrojů z celkových výdajů dané akce. Dále konstatovala, že v 
současné době jsou velmi nestabilní ceny a poměry na stavebním trhu, zejména ceny materiálu, ale i 
prací, což je velké riziko při plánování takto velkých stavebních akcí. Z tohoto důvodu by se fakulta měla 
zaměřit na nejpodstatnější část filosofie stavebně investičních projektů, a to ve smyslu vytvoření 
nových prostor pro výuku Katedry bicích nástrojů v suterénu pod knihovnou. Jeví se, že by se zároveň 
mohl vyřešit i bezbariérový přístup do knihovny a labu Katedry skladby. Informovala, že již byly 
podniknuty kroky ve smyslu vyklizení suti z tohoto prostoru a probíhá prvotní průzkum těchto prostor 
klimatologem včetně měření mikroklimatu z pohledu možnosti umístit do těchto prostor výuku. Dále 
probíhá průzkum ohledně možností přístupu do těchto budoucích prostor z pohledu kulturní památky 
a skutečnosti, že se nádvoří LP nachází v unikátním archeologickém terénu. Jsou postupně vytvářeny 
podklady pro studii – návrhy, jak by mohl takový přístup být vytvořen, vše však podléhá schválení 
památkářů jak z NPÚ, tak z OPP MhmP, se kterými nejdříve budou návrhy odborníky předjednány.  
Tajemnice dále v rámci diskuze zcela neplánovaně použila pro lepší orientaci senátorů, kde se sklep 
nachází, svůj náčrtek prostoru sklepa. Na následnou výzvu senátora doc. Rataje, že by tento náčrtek 
od ní chtěl obdržet, resp. zaslat, mu tajemnice sdělila, že je to osobní neautorizovaný náčrtek a 
nesouhlasí s jeho šířením z důvodu, aby nezačal kolovat v této neautorizované formě po fakultě. Ujistila 
senátory, že až budou hotové profesionální návrhy odborníků, budou osloveni všichni, kterých se tato 
stavební akce dotýká vč. knihovny, Katedry skladby, a především Katedry bicích nástrojů, aby se 
spolupodíleli na diskuzi. Senátor I. Kahánek se přimlouval za průběžné projednávání těchto věcí 
zejména s vedoucími dotčených kateder ještě před stanoviskem památkářů. Domnívá se, že to bude 
sice komunikačně složitější, ale mohlo by to ve výsledku přispět k jednotnému stanovisku všech 
zúčastněných.  
Děkan garantoval řádné hospodaření s těmito finančními prostředky s tím, že v případě nedočerpání 
bude fakulta vyvíjet snahu finančně sanovat další potřebné akce, např. revitalizovat venkovní letní 
scénu, opravit terasu u Café HAMU a vytvořit nový bezbariérový vchod z nádvoří k reprezentačním 
prostorám LP. Dále proběhla diskuze nad možnostmi vybudování divadla v rámci této revitalizace. Do 
diskuze se zapojili senátoři M. Rataj, D. Mikolášek, dále tajemnice a děkan fakulty. Z diskuze vyplynulo, 
že je třeba o této množnosti diskutovat již nyní právě z hlediska střednědobého, ale hlavně 
dlouhodobého výhledu, ale zároveň současné finanční prostředky programového financování MŠMT 
nejsou na takovýto stavebně investiční záměr určeny, ani postačující.  
 
 
9) Stížnost studentek a studentů Katedry zpěvu a operní režie – podnět senátora Haštala Hapky 
Předseda O. Urban předal slovo senátorovi Haštalovi Hapkovi, místopředsedovi senátu za studentskou 
komoru AS HAMU. Ten senát seznámil s tím, že ho kontaktovali studentky a studenti HAMU, především 
z Katedry zpěvu a operní režie, dále pak i z některých jiných kateder. Nashromáždilo se 12 stížností, 
některých anonymních, některých neanonymních. Senátor H. Hapka shrnul tyto stížnosti do 4 témat:  
1/ fungování Katedry ZOR, 2/ fungování Operního studia, 3/ fungování stud. oboru Operní režie, 4/ 
chování pedagogů.  
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Všichni stěžovatelé vyjádřili politování nad tímto stavem s tím, že poukázání na něj má za cíl situaci 
zlepšit či napravit.  
Následně se senátor H. Hapka vrátil k jednotlivým bodům:  
Ad 1/ fungování Katedry ZOR: stížnost na průběh předmětu Ansámblový zpěv – tento předmět 
neprobíhá, probíhá místo něj výuka sboru, a to ještě nekvalitním způsobem; předmět Italština pro 
zpěváky – není naplněn sylabus předmětu, pedagog zasahuje do výuky a nepříznivě ji ovlivňuje 
hodnocením talentu a osobnosti studenta, což není v jeho kompetenci; stížnost na průběh předmětu 
Praxe v operním studiu – z pohledu studentů neodpovídajícím způsobem vedená výuka, studentům 
schází potřebná zpětná vazba ze strany pedagoga  
Ad 2/ fungování Operního studia: studenti poukazují na absolutní nedostatek informací, na nezájem ze 
strany pedagogů setkávat se se studenty, dochází k chaosu v důsledku absence harmonogramu, který 
leckdy vzniká ad hoc, se studenty není včas řešena otázka produkční, rozpočtová; studenti se vyjadřující 
kriticky ke komunikaci obecně; studenti projevují lítost nad zmařenou příležitostí spolupracovat se 
studenty FAMU a DAMU v rámci připravované inscenace – tito studenti postupně svoji účast v projektu 
rušili z důvodu právě výše popsaného chaosu s odůvodněním, že tohoto nechtějí být součástí 
Ad 3/ fungování stud. oboru Operní režie: studentka SO Operní režie poukázala na skutečnost, že 
v zimním semestru AR 2021/2022 nedostala jedinou hodinu hlavního oboru, který ji měl vyučovat její 
pedagog (jednu sama odmítla kvůli svým zdravotním potížím) 
Ad 4/ chování pedagogů: jedná se o stížnosti na chování pedagoga studijního oboru Operní režie – 
zacházení za osobní hranici; před kolektivem studentů proběhlo dehonestační hodnocení studentky 
týkající se jejího vzhledu; studenti popisují sklony k macho chování včetně jistého způsobu poškozování 
jejich jména před ostatními pedagogy; dále je zde poukazování na nepříjemné nadřízené chování 
směrem ke studentům, jako by zde platila pravidla podřízenosti a nadřízenosti; jedna studentka uvedla, 
že chování tohoto pedagoga ji natolik negativně ovlivnilo, že byla nucena vyhledat pomoc u 
psychologa; nejzávažnější stížnost se týkala problému sexuálního obtěžování spočívajícím 
v nevhodném slovním a fyzickém kontaktu, následně i ve formě zasílání tzv. SMS zpráv. 
Senátor H. Hapka uvedl, že po obdržení těchto stížností kontaktovat prod. Sylvu Stejskalovou, která má 
ve své kompetenci rovné zacházení a genderovou problematiku. Doc. S. Stejskalová potvrdila slova 
senátora H. Hapky a dále informovala, že stížností postupně přibývalo. Sdělila, že je politováníhodné, 
že taková situace vznikla na naší fakultě, a že se ji nepodařilo předejít nebo ji řešit v rámci katedry ZOR 
a jejích pedagogů. Studenti mají právo na kvalitní výuku, mají právo hájit své postavení a logicky hledají 
pomoc při jejich řešení. Aby Hudební a taneční fakulta AMU mohla být považována za prestižní a 
výjimečnou, nelze ponechat vyjádření studentů bez povšimnutí.  
Poté O. Urban, předseda AS HAMU požádal o hlasování o níže uvedeném znění usnesení. 
PRO: 11 PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0  
Usnesení: AS HAMU žádá naléhavě vedení fakulty, aby se těmito podněty zabývalo a velmi pečlivě a 
důkladně prošetřilo vznesené stížnosti. Dále v této věci žádá o informování o přijatých opatřeních na 
jejich dalším zasedání.   
Dále hovořil děkan fakulty. Poděkoval studentům za jejich odvahu tyto věci rozkrýt a přislíbil senátu, 
že se těmito velmi vážnými a v některých ohledech až nepřijatelnými podněty bude vedení zabývat na 
svém zasedání ještě ten den v odpoledních hodinách. O postupu, přijatých opatřeních a nápravě bude 
senát informovat. Dále proběhla diskuze, v jejímž začátku byly diskutovány obecné podmínky, za 
kterých studijní obor Operní režie je na HAMU uskutečňován. Byla vyjádřena shoda na tom, že 
podmínky nejsou odpovídající, bude muset dojít k nějakým změnám, které budou souviset s pojetím 
studia, s akreditací a možná i s personálním obsazením. Do diskuze se zapojili senátoři L. Klánský, N. 
Zárubová, D. Mikolášek, H. Hapka a děkan. 
 
 
10) Návrh na úpravu Volebního řádu AS HAMU – podnět senátora Michala Rataje 
Předseda O. Urban předal slovo senátorovi Michalovi Ratajovi, místopředsedovi senátu za 
pedagogickou komoru AS HAMU. Ten senát seznámil se svým podnětem. Sdělil, že současné složení 
akademického senátu se vyvinulo po minulých volbách tak, že celá třetina HAMU reprezentovaná 
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tanečními obory a nonverbálním divadlem nemá v senátu své zastoupení. Stejně tak není zastoupen 
jazz a další studijní programy, které by zastoupeny být mohly. Absence zástupců tanečních oborů a 
nonverbálního divadla však už vzhledem k názvu fakulty skutečně poutá pozornost a vede k přemýšlení 
o tom, zda by podobným situacím do budoucna nebylo vhodné předejít. Napříč akademickým 
prostředím lze najít řadu precedentních příkladů na různých univerzitách, které obdobné situace řeší. 
V tom smyslu navrhuje, aby senát požádal právničku fakulty a právníka AMU, aby ve spolupráci 
připravili návrh změny legislativních předpisů.  
Proběhla diskuze, do které se zapojili senátoři M. Rataj, D. Mikolášek, N. Zárubová, L. Klánský, J. 
Haniková, H. Hapka, dále právník AMU Mgr. L. Prokop, právnička HAMU JUDr. M. Šípková, prod. A. 
Halaš a děkan.  
Jako důsledek diskuze byla senátem ustavena pracovní skupina, která se bude touto problematikou 
s právníky HAMU a AMU zabývat.  
Hlasování o níže uvedeném složení pracovní skupiny:  
PRO: 9  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 2  
Bylo schváleno složení pracovní skupiny: 
za senát – senátoři M. Rataj, J. Haniková a O. Urban 
zástupce vedení fakulty - proděkan A. Halaš 
Poté O. Urban, předseda AS HAMU požádal o hlasování o níže uvedeném znění usnesení. 
PRO: 10 PROTI: 1  ZDRŽEL SE: 0  
Usnesení: Akademický senát HAMU žádá o součinnost právníka AMU a právničku HAMU, aby pomohli 
připravit takové varianty úprav odpovídající legislativy, které by zajistily větší proporčnost zastoupení 
jednotlivých studijních programů HAMU v jeho akademickém senátu a do budoucna tak posílily 
relevantnost statusu AS HAMU jako "zastupitelského orgánu" fakulty. 
 
 
Před projednáváním následujících bodů opustil jednání senátor H. Haštal, v důsledku čehož se počet 
senátorů snížil na 10 osob. 
 
11) Oživení nabídky Mgr. Jany Kubánkové - profesionálně pojatá interdisciplinární výuka 
psychosomatiky instrumentální hry – podnět senátora Daniela Mikoláška 
Předseda O. Urban předal slovo senátorovi Danielovi Mikoláškovi, který senát seznámil se svým 
podnětem. Sdělil, že reaguje na někdejší nabídku Mgr. Jany Kubánkové, která spočívala v možnosti 
začít na fakultě uskutečňovat výuku předmětu Psychosomatika instrumentální hry jako 
interdisciplinární. Nabídka celková je přílohou tohoto zápisu. Senátor D. Mikolášek podnítil diskuzi, zda 
by tento předmět nebylo možné do výuky zařadit jako volitelný. Do diskuze se zapojili senátoři J. 
Haniková, M. Rataj, L. Klánský, dále proděkan A. Halaš a děkan. V rámci diskuze byla řešena finanční 
stránka věci včetně zvážení možnosti hradit výuku v budoucího NPO (Národního projektu obnovy), do 
kterého se fakulta zapojila. Dále v diskuzi padl návrh na zjištění případného zájmu u studentů 
uskutečněním nějakého workshopu nebo výuky v rámci jednoho semestru za finance, např. ze 
získaného grantu. Podle reakcí studentů by bylo pak možné postupovat dále.  
Poté O. Urban, předseda AS HAMU požádal o hlasování o níže uvedeném znění usnesení. 
PRO: 10 PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0  
Usnesení: AS HAMU žádá vedení, aby hledalo způsoby a formy představení tohoto předmětu 
studentům (např. realizací workshopů) včetně jeho financování. Dále ho v této souvislosti žádá o 
informování o postupu věci na dalším zasedání AS HAMU.  
 
 
Před projednáváním následujících bodů opustil jednání senátor M. Rataj a zároveň se na jednání vrátil 
senátor H. Haštal, v důsledku čehož se počet senátorů nezměnil. 
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12) PR fakulty – informace proděkana Adama Halaše 
Předseda O. Urban předal slovo proděkanovi doc. Adamu Halašovi, který senát seznámil se svým 
bodem. Sdělil, že jako proděkan pro PR fakulty se chce soustředit na webové stránky fakulty, především 
pak na jejich anglickou verzi, a to ve spolupráci s prod. S. Stejskalovou, která má ve své gesci 
mezinárodní agendu. Dále informoval, že se ve spolupráci s externí grafičkou snaží o nastavení 
jednotného vizuálu, ale sjednocení není jednoduché. Dále se svým týmem pracuje na archivu fotek a 
videí z jednotlivých akcí fakulty. Jejich utříděním se snaží o vytvoření jakési databáze pro každou 
katedru, aby z ní bylo možné čerpat při prezentaci na webu fakulty. Stále je v plánu na podzim 2022 
zorganizovat tzv. PR panel, kde by mohlo probíhat otevřené diskuzní fórum. Dále sdělil, že je stále jeho 
vizí co nejvíce zviditelňovat úspěchy kateder a dalších pracovišť fakulty. V této souvislosti zmínil i 
fakultní časopis, který vznikl z iniciativy studentů, což považuje za skvělý počin. 
Ve věci agendy, která odpovídá zajišťování kvality informoval, že připravuje pilotní projekt týkající se 
tzv. moderovaných evaluací, kdy společně s kolegyní dr. Danou Machovou osloví Katedru 
nonverbálního divadla, katedru tance, Katedru skladby.  
Dále proběhla diskuze, jíž zahájil senátor F. Malý s dotazem na úvodní fotografii na webu, která se 
vztahuje k pozvánce na festival My Mime a která se mu nezdá odpovídající, vhodná, a především plně 
reprezentující web umělecké školy. V průběhu diskuze došlo ke shodě nad tím, že vnímání estetických 
záležitostí, což jistě fotografie jsou, souvisí s otázkou vkusu, což je velmi individuální věc.  
 
 
13) Různé 
- další jednání bude s největší pravděpodobností probíhat v říjnu 2022, termín bude stanoven dle 
časových možností senátorek a senátorů. Na program jednání senátu budou zařazeny k projednání 
akreditační spisy. 
 
 
 
Zasedání AS HAMU bylo ukončeno ve 13 hod. 
 
 
 
 
Zapsala: J. Komrsová    Za správnost: O. Urban, předseda AS HAMU 


